
 

 

 
 
Referat- NDFU årsmøte og valgmøte 30.10.2022 
 
 
3. Valg av møteleder og 2 referenter 
 
Thomas Johannessen ble enstemmig godkjent som møteleder. Charlotte Jøsang Vågen og Nhi 
Tran ble valgt som referenter for årsmøtet og valgmøtet.  
 
4. Valg av protokollkomite m/to representanter 
 
Marte Kvinnegard og Beate Gokstad Eng ble stemt frem som representanter i protokollkomiteen.  
 
 
5.  
 
Thomas informerer at han fikk sakslisten først i går kveld, og er derfor ikke godt forberedt som 
møteleder.  
 
-Har alle fått sakslisten? Ja, alle har fått.  
 
Gjennomgang av NDFUs styre for perioden 2021-2022.  
 
Gjennomgang av NDFUs styrearbeid for perioden 2021-2022. 
 
Ingen kommentarer angående antall styremøter.  
 
Thomas: Styremedlemmet Marit sitt etternavn ble feilstavet.  
 
Lasse: Beklager feilstavelser, men sakslisten er allerede godkjent og sendt til staten. Det er ikke 
noe de kan gjøre. 
 
 
Arrangementer 
 
 
Vinterlekene i 2021 ble avlyst på grunn av korona. 
 
Sommerleiren ble gjennomført i 2021. 
 
Seminaret ble gjennomført.  
 
Internasjonale arrangementer ble avlyst på grunn av korona. 
 
EUDYs generalforsamling ble gjennomført digitalt. 
 
 
Representasjoner 
 
Katie representerte NDFU i NDFs styremøte med Steffen Kommedal som vara. 
 
Aksel er representant i Statpeds ungdomspanel. 
 
Lasse var sekretariat for DNUR sammen med Sondre som møteleder.  
 
 



 

 

Lokallag 
 
Fem lokallag 
 
Thomas: kommentar fra Senjur. Hva med Vestfold? 
 
Lasse: For et par år siden, så prøvde den tidligere styrelederen Sondre å få gjennomslag. Men det 
ble ikke til noe. 
 
Kommentar fra Camilla: Hva med lokallag i Ål?  
 
Lasse: Bare prat, men det ble ikke noe sak ut av dette. En annen type ordning for Ål, men må 
finne ut av hvordan dette kan gjennomføres. 
 
Lasse: Vestfold og Ål og innlandet. Disse tre ble opprettet, men mangler styremedlemmer og er 
derfor lagt på is. 
 
Malin: Hva med Nord-Norge? Har dere prøvd å opprette lokallag der? 
 
Lasse: Prosjektsøknad i 2022, en prosjektkoordinator med mål i å opprette lokallag der, samt 
pengestøtte for korona, men lagt på is pga. korona. Skal prøve å ta saken opp igjen med Arash.  
 
Senjur: I årsmeldingen står det at PAFF er lokallag under NDFU, men hva med UFH?  
 
Lasse: Oslo har to ungdomsklubber. Paff og UFH. PAFF er lokallaget til NDFU, men UFH er 
kommunefinansiert. Har prøvd å slå dem sammen, men fungerte ikke så de eksisterer parallelt.  
 
 
Thomas: Greit? Da går vi videre? Årsmeldingen 2021 godkjent. Ja, enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 
 
6. Regnskap og budsjett 
 
Thomas: Årsmeldingen for 2021 er vedtatt. Nå går vi til regnskap og budsjett. 
 
Lasse: Ja, dere synes sikkert at regnskapet er kjedelig. Jeg synes selv at det er gøy. Husk at 
regnskapet for året er ennå ikke ferdig, for det gjenstår fortsatt to måneder av året.  
 
Inntektskilden inkluderer støtte fra ulike hold. Står ikke tydelig, men 650 000 kommer fra støtten og 
medlemsavgifter. Derfor økt inntekt i år.  
 
Momsrefusjon får vi i desember. Kan få tilbake pengene på skatten vi har betalt så langt.  
 
Utgifter for år inkluderer lønn for min stilling, honoraravgifter til frivillige ved sommerleir.  
 
Hjemmesiden heter ikke deafnet, men ndfu.no. Er under vedlikehold. 
 
Regnskap er fast 60 000 kr i år og vi får denne tjenesten av regnskapsføreren i NDF 
 
Administrasjonsavgift på 135000 for leie av kontor og andre administrasjonsutgifter. Stemmer ikke 
for jeg skal ikke leie for et kontor jeg er ansatt hos. 
 
Reiseutgifter; merkelig at det står på null.  
 



 

 

 
Medlemsavgifter til EUDY, Unge Funksjonshemmede og DNUR. 
 
Avgift for nordisk kulturfestival 
 
Andre nordiske arrangementer er DNUR 
 
EUDY, WFDYS er under internasjonale møte osv.  
Barna ig undommerserminar er ikke satt opp ennå 
Sommerleir; avgift og støtte for deltakere på internasjonale sommerleirer.  
 
 
Heldigvis overskudd ang. leir pga økt inntektskilde. 
 
Frist for lokallag å sende inn søknad er 8.november, så husk å sende inn slik at NDFU kan vedta 
mengde støtte til lokallagene.  
 
Andre kostnader; sekkepost er på 0.  
 
Vi har overskudd nå, og fremover suser vi at ndfu har ennå ikke fått prosjekt pengene på plass, 
men beregnet at vi får 140000 kr i overskudd.  
 
Det er stor overskudd, så vi vil prøve å senke litt for at vi ikke tjener på det. 
 
2019, 2020 underskudd så nå har trenden snudd og vi går endelig i pluss. 
 
Spørsmål ang. Regnskap? 
 
Lasse skal endre seg med budsjett. 
 
Nå går vi videre til budsjett.  
 
Avdeling NDFU - Norges Døveforbund ungdom  
 
Lasse - Vi må sjekkes hvor mye penger vi må bruke til  
Siste 5 år siden. Lasse har sett summen resultat over/underskudd ble redusert i verden. Det har 
vært over/underskudd tidligere før. BUFDIR får bidra penger av dem. Administrasjon fås av 
BUFDIR, Vi kan ikke søke fordi vi ligger under. Norges Døves-Ungdomsforbund skal endre 
navn..Søknad gjennom NDU håper på gjennomslag. 
 
 
 
Veronica: du gjør alt regnskap selv, eller noen som kontroll 
 
Lasse: regnskapsfører fra NDF, men jeg lagde budsjett selv, for det er bare en antagelse.  
 
Husk at det bare er budsjett, så ingenting er bestemt.  
 
30 000- medlemstall i ndf mindre og mindre. 50 kr til ndfu per medlem mellom 0 og 18 år  
 
480 i 2022. Antall medlemmer.  
 
540 medlemmer, cirka, ble medlem slik at vi kunne få medlemskontingent.  
 
Ingrid; flere er over 30 og går derfor til NDF. Nødvendigvis betyr ikke at det reduserer antall 
medlemmer.  
 



 

 

Lasse: flere fyller 30 i år inkl. Meg 
 
39. Viktig at lokallagene passer på å få inn flere unge medlemmer for vi mistet 50 medlemmer.  
Utfordring med ungdomsorganisasjon pga aldersgrensen.  
 
Moderorganisasjon mister på grunn av utmeldelse.  
 
 
Andre inntektskilder 
 
Sommerleir fast, får penger fra ål for de får fra nav. Vi betaler ingenting for sommerleir, så må 
være tydelig at vi får tilbake penger vi bruker 
 
Malin: siden du er uk i ndfu og fyller 31 år neste år så får du ikke jobber mer 
 
Lasse: Min stilling har ikke noe aldersgrense. NDFU har vært i 21 år under NDF og i løpet av disse 
årene har NDFU hatt 14 ungdomskonsulenter og den lengstsittende var Ellen Østrem. Et stort 
problem med NDFU er at byttingen av ungdomskonsulenter påvirker stabilitet. Viktig å unngå i 
fremtiden.  
 
Varer og tjenester er dyrere nå, bl.a. strømpris og vi må derfor øke budsjettet for disse avgiftene. 
Mye er uvisst og vi må derfor være forberedt.  
 
Annen driftskostnad - har ikke mye å si om dette, men dere kan gjerne spørre om det er noe dere 
lurer på angående konstantene på arket.  
 
Foreløpig budsjett. 
 
Camilla: Lov å foreslå egen blokk for skole? 
 
Lasse: Du må sende inn en sak til NDFU og vi må se på dette. Husk at NDFU sine penger må 
være av nasjonal interesse. Kan ikke fokusere på lokalt nivå. Vi kan evt. hjelpe dere med 
prosjektsøknader. Viktig at medlemmene bruker ressursene vi har i ndfu og vi gjør alt vi kan for å 
hjelpe dere med diverse prosjekter eller søknader om økonomisk støtte. 
 
Vi kan hjelpe dere med å aktivisere flere medlemmer og vi samarbeider med NDF og hjelper til å ta 
kontakt med f.eks. utdanningsdepartement.  
 
Da er jeg ferdig. 
 
Thomas: Takk til Lasse. Når sier vi at regnskapet er gjennomgått? Flere kommentarer? Nei? 
 
10 minutters pause.  
 
Handlingsplan for NDFU 22-24  
 
Ingrid: Skal ikke godkjennes, for den er allerede vedtatt i 2021. den fungerer som verktøy for 
NDFU og vi jobber med å følge handlingsplanen.  
 
Gjennomgang av handlingsplanen. Kommentar: barnetreff (stv) ikke med pga. vedtatt etter 
handlingsplanen. Samme gjelder innkommende forslag; Drammen barnelag.  
 
Kommentar: Ungdomskonsulent sin stilling går ut i desember, og vi ønsker å ha full stilling for at 
den er delt opp i presenter. Viktig jobb.  
Kommentar fra Camilla: jobbes det med å øke/forlenge stillingen 
 



 

 

Lasse: Min stilling er full, men delt opp i prosenter. 50 fra NDF og 20 fra Ål folkehøyskole og resten 
fra NDFU. Ål ansetter en ny leirkoordinator og NDF vedtok i 2019 at de dekket min stilling 50 
prosent frem til 2022 og det er det nye styret som skal vedta om prosentene skal fortsette. Gs 
Petter Noddeland er engasjert og håper at styret vedtar forlengelsen. Tilskudd fra 
funksjonshemmede betyr prosent økning, det er bare en forutsetning. 
 
Beate: hvis styret ikke vedtar, noe vi kan gjøre 
 
Lasse: Ja, dere kan lage en samlet klage med krav om forlengelse til NDF. Da kan styret forstå 
alvoret og viktigheten i det. Dere er medlemmer og 
 
Malin: De andre lokallag har også en ungdomskonsulent? 
 
Lasse: Ungdomskonsulent, ungdomssekretær og aktivitetsleder varierer fra lokallag til lokallag, 
men de fokuserer på barn og unge og få penger fra kommune, mens min stilling er statlig og er 
nasjonalt. 
 
Malin: Har du ungdomskonsulent?  
 
Veronica: Ja, vi har og de skriver referater og regnskap. Stabilitet.  
 
Marte: Oslo har også, men varierer i stillingsprosent. 
 
Lasse: Fint at alle lokallag har stillinger som jobber for dem, for det er mye jobb. Belaster styrene 
mindre. Viktig at lokallag har en som er i stilling for det gir mer motivasjon til styret samt dagens 
ungdommer. Gjelder ikke bare døve, men også hørende for det er mangel på frivillige i 
organisasjonsarbeid. Bruk deres stemme, for dere er alle medlemmer hos NDFU. Kan samle og si 
fra til moderorganisasjonen. Mine arbeidsoppgaver tilsvarer 3 fulle stillinger hos NDF.  
 
Ingrid: fortsetter gjennomgangen.  
 
 
 
 
 
Fortsetter til retningslinjene. 
 
Malin; hvem har ansvaret for frifondet? Hvorfor gjelder frifondet for de frem til 26? ikke 30? 
 
Ingrid: LNU.  
 
Lasse; NDFU har medlemmer fra 0-30 og det samme gjelder andre ungdomsorganisasjoner. LNU 
følger regjeringens retningslinjer og de sier frem til 26. dere kan lage en skriftlig og jeg sender 
videre til LNU som vi er medlem hos for å be dem å øke til 30.  
 
 
Ingrid: Kan eventuelt opprette samarbeid mellom lokallagene, evt. Messenger gruppe og oppretter 
dialog sammen med LNU. Viktig å samle stemmene. Evt. Også samarbeide om NDFU.  
 
Lasse: Vil oppklare litt ang. uk. Enkelt sagt, så har styrelederne ansvar for styremedlemmene 
mens jeg har kontakt med uk og ansatte hos lokallag og døveforeningene.  
 
Ingrid: Vi har kontaktpersoner i NDFU-styret som har tett dialog med lokallagene. 
Kontaktpersonene samler informasjon fra lokallagene.  
 
Retningslinjer 
 



 

 

Ingrid: Gjennomgang av retningslinjer. Et slags lov for styret i NDFU. Det endres bare en gang i 
året.  
 
Kommentar: to stemmerett på NDFs landsmøte.  
 
Ingrid: Valgbarhet må sjekkes.  
 
Kommentar: Sakslisten mangler retningslinje, må tilføres til neste år. Forslag: Innkommende neste 
år er det å innføre retningslinjer under handlingsplan. Enstemmig enighet uten innvendinger.  
 
Kommentar fra styrelederen angående punktet for valgkomiteen: 
 
Tilføye mangfold som krav til variasjon i styret.  
 
Formulering: …,mangfold (BIPOC, LHBTQIA+ og nedsatt funksjonsevne) og fra ulike 
arbeidsgrupper. Enstemmig enighet uten innvendinger. Endringen er vedtatt. 
 
Møtelederen instruerer at det er tid for innkommende saker. SDUK skal presentere deres 
innkommende forslag. 
 
SDUK (Veronica og Elisabeth: vårt forslag er noe som gjelder hele Norge også. Det blir stadig 
dyrere for flere å delta i arrangementer. Våre arrangementer avlyses i det siste. ¨’ 
 
NDFU har ikke gjort nok medlemmer som sliter økonomisk. De faller derfor utenfor fellesskapet på 
grunn av høye medlemsavgifter og deltakeravgifter. Det rammer særlig minoritetsungdommer. Ber 
derfor om fast økonomisk støtte til ungdommene slik at de som sliter økonomisk kan søke om 
dette.  
 
Marte: Dere ønsker nasjonale tiltak, men ønsker konkrete forslag. NDFU legger ut selv eller hvor 
skal pengene kommer fra?’  
 
Veronica; vi har søkt pengestøtte hos kommunen og vi ønsker at alle kan bidra til dette. Vi har 
privat spleis, men vi kan ikke fortsette med dette. Noen i styret har brukt egne penger for å støtte.’ 
 
Camilla: Vi kan gi saken videre til styret i NDFU. Kanskje de kan opprette en slags fadderordning 
der medlemmer kan bidra med pengestøtte- kan evt. høre med medlemmer om de ønsker å bidra.  
 
Joachim: SDUK sine arrangementer er gratis? 
 
Veronica: Varierer fra arrangement til arrangement, vi har ikke råd til å stadige gratis 
arrangementer.  
 
Ingrid: Svarer på spørsmål, og bekrefter at vi har mottatt saken og at vi er en landsdekkende 
organisasjon. Viktig å gjøre med alle lokallag og komme frem til en felles løsning. Vi må også se på 
vårt budsjett og finne ut hvor vi kan finne pengene. Aktuelt tema med tanke på situasjonen i 
Europa og verden.  
 
Camilla: 8.november frist for søknad om Frifond, forslag:  mulig å skrive konkrete tall på 
ungdommer som trenger økonomisk støtte og legger til dette i søknaden? 
 
Lasse: viser til og instruerer om søknadsbehandlingen og hvor mye et lokallag kan ha krav på. En 
kommentar til dette er at lokallagene kan tilføye konkrete tall som for eksempel transportkostnader 
og deltakeravgifter til medlemmene. 155 000 kr fordeles på lokallagene.  
 
Camilla: Mulig å ta saken videre til LNU slik at de kan legge opp for økt økonomisk støtte til 
underorganisasjonene med hensyn til sårbare medlemmer.  
 



 

 

 
Lasse: Mer fokus på tall i søknaden til LNU 
 
Veronica: saken kommer til å ta tid, og det er slik vi forventer. 
 
Marte: NDFU kan ta saken videre og komme med et forslag på årsmøtet neste år. 
 
Lasse: styret vil ta det opp som en sak på neste styremøte og vi vil diskutere. 
 
Møtelederen: dere er enig i det Lasse sa? Enstemmig enighet uten innvendinger. 
 
Valgkomiteen ved Nhi: Veronica gjennomfører presentasjon som benkeforslag som styremedlem. 
 
Møtelederen: Nå går vi videre til neste innkommende sak. Saken kommer fra Drammen 
døveforening. Gir ordet videre til styrelederen. 
 
Ingrid: gjennomgang av saken.  
 
Møtelederen: noen kommentarer? 
 
Beate: Hele Drammen døveforening ønsker å bli underlagt NDFU? 
 
Ingrid: Nei, det er bare snakk om deres barnelag. Døveforeningen er underlagt NDF, og de ønsker 
at deres barnelag skal bli underlagt NDFU.  
 
Møtelederen: ser ut til at det er enstemmig enighet. Vedtatt uten innvendinger.  
 
Pause 
 
Valgkomiteen ved Nhi presenterte valgkomiteen for perioden 2021-2022, styret for perioden 2021-
2022, og deres innstilling for 2022-2023. Hun presenterer også benkeforslag.  
 
Møtelederen setter i gang valgmøtet.  
 
Valgkomiteen ved Nhi presenterer seg selv og resten av valgkomiteen. Valgkomiteen består av 
Nhi, Smilte og Christine. Styret og valgkomiteens innstilling presenteres. Gjennomgang av 
valgkomiteens innstilling.  
 
Videopresentasjon fra Steffen Kommedal, styrelederkandidaten.  
 
Marte går ut av lokalet i løpet av videopresentasjonen. 
 
 
Marte presenterer seg som benkeforslag for styrelederkandidat. 
 
Valg av styreleder settes i gang. Det blir et lukket valg.  
 
 
Det var til sammen 21 berettigede stemmer til stede i lokalet.  
 
Møtelederen informerer at valgkomiteen teller opp stemmene.  
 
Valgkomiteen ved Nhi informerer at det ikke er et jevnt valg, og at Marte Kvinnegard velges inn 
som styreleder. Marte velges inn med 19 stemmer mot 2 stemmer til Steffen.  
 
Valgkomiteen ved Nhi går videre med valg av styremedlemmer.  
 



 

 

Camilla går ut av lokalet i løpet av videopresentasjonen fra kandidaten Tiril.  
 
 
Presentasjon fra kandidaten Andreas Kartveit.  
 
Valgkomiteen ved Nhi presenterer neste kandidat, Kaja Meek Olsen.  
 
Videre til neste kandidat, benkeforslag. Alexander Kvalheim presenterer seg selv gjennom video.  
 
Presentasjon fra kandidaten Camilla, benkeforslag. 
 
Valgkomiteen ved Nhi minner på at vi allerede har fått presentasjon fra Veronica før lunsjpausen.  
 
 
Siden Marte ble valgt inn som styreleder, så er det nå fire kandidater som skal velges inn i NDFUs 
styre.  
 
 
Det var til sammen 21 berettigede stemmer i valget.  
 
 
Det blir et lukket valg.  
 
Valgkomiteen samler inn og teller stemmene.  
 
Valgkomiteen ved Nhi informerer at Camilla, Veronica, Alexander og Tiril velges inn som 
styremedlemmer i NDFUs styre.  
 
Camilla velges inn med 19 stemmer 
Veronica velges inn med 14 stemmer 
Alexander velges inn med 15 stemmer 
Tiril velges inn med 12 stemmer.’ 
 
Kaja fikk 9 stemmer. 
Andreas fikk 5 stemmer. 
 
Nhi presenterer varamedlem-kandidaten.  
 
Videopresentasjon fra kandidaten Juan Carlos 
 
Det blir lukket valg. Stemmesedlene deles ut og det skal stemmes ja eller nei til kandidaten Juan 
Carlos.  
 
Valgkomiteen ved Nhi informerte at det var en jevn avstemning. 9 stemte ja og 10 stemte nei, men 
med en berettiget forhåndsstemme ble resultatet 10 ja mot 10 nei. Med minst halvparten av 
stemmene, ble Juan Carlos valgt inn som varamedlem.  
 
Valgkomiteen ved Nhi presenterer nå styret for perioden 2022/2023: 

● Marte Kvinnegard (styreleder) 

● Joel Pedersen 

● Andrea Emilsen Høilo 
 
 
Valgkomiteen ved Nhi spør salen om det er noen som ønsker å stille opp representanter i 
valgkomiteen for perioden 2022/2023. 
 
Valgkomiteen ved Nhi informerer om valgkomiteens arbeidsoppgaver og ansvarsområde.  



 

 

 
 
 

● Beate Gokstad Eng 

● Moayad Alshmaly 

● Vilde Macha 
 
 
Åpen avstemning med håndsopprekning med 17 berettigede stemmer til stede i lokalet.  
Enstemmig enighet uten noen innvendinger.  
 
Møtelederen Thomas informerer at valgmøtet er over. 
 
 
Avtroppende styreleder holder et sluttinnlegg.  
 
Den nyvalgte styrelederen Marte holder et kort innslag.  
 
Årsmøtet og valgmøtet er herved hevet.  
 
 
 
  
 
 
 __________________________   ___________________________ 
          Navn               Navn 
 
 
 
 __________________________   ___________________________ 
         Dato               Dato 
 
 
 
 
 
 __________________________   ___________________________ 
          Underskift               Underskrift 
 
 
 
           Kontrolkomiteen 

Beate Gokstad Eng Marte Kvinnegard




